
Zápis č. 19 –  Komise pro bezpečnost a prevenci kriminality 

 

Datum jednání 11.11.2024 (začátek: 16:00, konec 18:30), zasedací místnost č. 212.  

 

Přítomní členové: Josef Ludvíček, Irena Kvasničková, Beno Ge, Vladimír Krištof, Tereza 

Vobecká, Gabriela Setničková 

Stálí hosté: Josef Vospěl, PČR, Miroslav Sukup, bezpečnostní referent MČ, Miroslav Stejskal 

MP, Zdeněk Horák MČ, Jakub Vaculín MČ, Monika Vlková SPNM, Richard Bureš MČ 

Hosté: Terezie Radoměřská – starostka, Filip Dvořák JSDH, Gejza Rakaš, MČ 

Odborníci: Vladimír Piksa - omluven 

Omluveni: David Malý, Denisa Kolaříková, Vladimír Piksa 

Neomluven: Jan Günsberger 

Host: Gejza Rakaš – vedoucí oddělení bezpečnosti 

 

Komise je usnášeníschopná.  
Zapsala: Markéta Prosová 

Program jednání: 

 
1. Zahájení jednání 
2. Určení ověřovatele zápisu 
3. Odsouhlasení programu 
4. Schválení zápisu č.18 
5. Informace vedoucího bezpečnostního oddělení, p.Rakaš 
6. Zajištění větší informovanosti návštěvníků centra Prahy 1 ke konci 

roku 
7. Informace p. Sukupa ohledně povodňových plánů 
8. Schválení rozpočtu bezpečnostního fondu 
9. Mimořádné odměny strážníkům MP Praha 1 
10. Návrh termínů jednání komise na 1..pololetí 2025 – vždy od 16:00 

(13.1. -  místnost 201, 10.2.  – místnost 212, 10.3. – místnost 201, 14.4. 
-  místnost 201,12.5.  místnost -  212, 9.6. – bude upřesněna) 

11. Informace ředitele MP a ředitele PČR ohledně aktuální situace 
12. Různé 

Úvodem pan Krištof přednesl zprávu o činnosti JSDH v období povodňového stavu v září 
2024, kde je znovu upozorněno na nevyřešené prostory pro jednotku – zpráva je přílohou 
usnesení č. UZ24_0259 ze dne 8.10.2024. 

Pan Dvořák podotkl, že stále není k dispozici vyhřívané stání pro vozový park JSDH. 

 

Bod č. 1 – Zahájení jednání 



Předseda komise uvítal členy, paní starostku a hosty a omluvil vedoucí OTI pí. Mezenskou, 
která měla podat informace k nové stanici pro jednotku dobrovolných hasičů – přesunuta na 
prosincové jednání. 

Bod č. 2 - Určení ověřovatele zápisu 

Ověřovatelem zápisu byla navržena Gabriela Setničková a návrh přijímá. 

Hlasování 

Pro: 6   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Bod č. 3 - Odsouhlasení programu 

Předřazení bodu 9.  - Mimořádné odměny strážníkům MP Praha 1 

Hlasování 

Pro: 6   Proti: 0  Zdržel se: 0 

Program byl odsouhlasen. 

 

Bod č. 4 – schválení zápisu č. 18 

Diskuze neproběhla 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Zápis č. 18 byl schválen. 

 

Bod  č. 9. -   Mimořádné odměny pro strážníky MP 
 
U projednání tohoto byla účastná paní starostka. 
 
Každý rok je MČ poskytnuta strážníkům mimořádná finanční odměna. Částka je rozdělována 
z příjmů Bezpečnostního fondu, kam formou darů přispívají především filmaři nad rámec 
povinných poplatků. Tato částka je každý rok jiná a předem nelze předvídat, kolik peněz 
bude k dispozici. 
Ředitel MP dle svých zkušeností a znalostí navrhuje rozdělení částky mezi jednotlivé strážníky 
a jedním z kritérií je i to, že strážníci působí na Praze 1 více než 5 let. 
Paní starostka ředitele MP vyzvala, aby jednotlivé částky písemně zdůvodnil. Ředitel MP 
oponoval, že toto není časově možné, avšak v rámci proběhlé diskuze přislíbil, že pro další 
rok vypracuje metodiku. Znovu však opakoval, že služba na území MČ P 1 je náročnější, než 
na jiných územích, kde jsou strážníci městskými částmi více podporováni. Znovu upozornil, že 
není vhodné, aby „politik“ na sociálních sítích komentoval práci strážníků. Dále poskytl 
členům Statistický přehled činnosti MP. Upozornil, že za prvních 10 měsíců roku 2024 nebyla 
prokázáno pochybení strážníků. U některých zásahů (např. nepovolené předzahrádky) chybí 
součinnost státní správy – přítomnost úřední osoby, exekutora… 
Paní starostka trvá na zdůvodňování odměn a argumentuje nespokojeností občanů s prací 
MP a zdůraznila vstřícnost MČ k přidělování bytů pro strážníky. 
Došlo také k řešení stížnosti pana Kračmana – pro projednání bude pan Kračman přizván na 
příští jednání. 



V rámci názorová diskuze, kdy se část členů přikláněla k plošnému rozdělení prostředků, část 
členů se domnívá, že by bylo lepší vždy vyhodnotit mimořádný výkon strážníka a jeho 
odměny by měla být výraznější a neměla by být ovlivněna počtem odsloužených let na území 
P 1. Rozdělení částky by však mělo být vždy v kompetenci ředitele MP. 
Pro letošní rok se komise usnesla, že částka bude rozdělena dle původního návrhu ředitele 
MP 
 
Usnesení: 
 
Komise pro bezpečnost a prevenci kriminality doporučuje rozdělení částky 1.000.000,- Kč dle 
návrhu ředitele MP s tím, že odměna bude navržena i pro ředitele MP.  Částka bude 
rozdělena: 5.600,- Kč/osoba – 176 strážníků, 14.400,- Kč – ředitel. 
 
Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 
 
Usnesení 
Komise pro bezpečnost a prevenci kriminality žádá ředitele MP o vypracování metodiky 
k mimořádnému odměňování strážníků. 
 
Termín: duben 2025 
 
Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 
 

Bod č.5  -  Informace vedoucího bezpečnostního oddělení, p.Rakaš 

Pan Gejza Rakaš – vedoucí oddělení bezpečnosti - představil zprávu u svém působení na MČ 
(pro zájemce je u něj k dispozici). Úzce spolupracuje s MP, PČR i dalšími kontrolními orgány 
nejen MČ.Jednou z věcí je i nastavení odměňování příslušníků MP i PČR – slavnostní akt, 
plakety, čestná uznání. (V minulosti probíhalo.) 

Pan Stejskal podotkl, že je třeba stížnosti na práci MP předávat neprodleně jemu. A znovu 
požádal, aby byla práce MP pravidelně zveřejňována v tiskovinách MČ.  

Bod č. 6 - Zajištění větší informovanosti návštěvníků centra Prahy 1 ke konci roku 

 Po zkušenostech z minulých let budou rozšiřovány letáky i informace na reklamních 
nosičích – zákaz odpalování petard (AJ, NJ, UK) – spolupráce s OVV – dle MP uvést do 
letáku i výše sankcí – dle PČR výrazný pokles odpalování petard 

nabídlo i Sdružení NMP – distribuce informací v hotelech a ubytovacích zařízeních a 
ve spolupráci s MČ osloví i DP, provozovatele trhů na Náměstí Republiky atp. 



 Koordinace oslav v centru s MHMP zatím koordinační schůzka neproběhla – info na 
příštím jednání komise 

Bod  č. 7. Informace p. Sukupa ohledně povodňových plánů 
 

 Stále nejsou k dispozici protipovodňové plány, nejsou zpracovány plány k jednotlivým 
ostrovům – zajistí 

Pan Dvořák upozornil, že při mimořádných situacích tyto plány výrazně chybí a znesnadňují 
práci jednotky. 
 

bod č. 8 - Schválení rozpočtu bezpečnostního fondu 

p. Sukup předložil návrh rozpočtu a upozornil, že BF je závislý na darech jednotlivých 
společností, které na území P1 natáčejí a je tedy nepředvídatelné, kolik finančních 
prostředků v tomto fondu v příštím roce bude. 

V rámci diskuze proběhlo i to, že je třeba vyřešit i jiné posílení financování tohoto fondu. 

Usnesení: 

Komise doporučuje jednat s RMČ o možnostech dalšího financování bezpečnostního fondu. 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

Bod č. 10 - Návrh termínů jednání komise na 1. pololetí 2025 – vždy od 16:00 (13.1. -  
místnost 201, 10.2.  – místnost 212, 10.3. – místnost 201, 14.4. -  místnost 201,12.5.  
místnost -  212, 9.6. – bude upřesněna) 

Bez diskuze. 

Bod č. 11 - Informace ředitele MP a ředitele PČR ohledně aktuální situace 

Dle ředitele MP nedošlo k žádným mimořádným situacím a neočekává se ani nic 
mimořádného k svátku 17.11.2024. S tím se ztotožnil i ředitel PČR. 

Bod 12. – různé 

Bez diskuze 

V 18:30 členům poděkoval a jednání ukončil. Příští jednání se uskuteční 9.12.2024 

 
Josef Ludvíček                                                                         Gabriela Setničková 
předseda                                                                                  ověřovatel 



                                                                                              


